
P r o t o k 6 l nr XVII/2020 
z obrad XVI I  sesji  Rady Mlejsklej w Klodzku, 
kt6ra odbyta s ie w dn iu  30 stycznia 2020 r. 

w sali  Rajcbw Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczgla slg o godz. 11:OO 

1. Otwarcie obrad XVII  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonata Przewodniczqca Rady Miejskiej w Klodzku Pani El ib leta i y ty i r ska  mowiqc: 
,,Otwierarn obrady XVII sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie wa tno i c i  sesji. 
Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta i y t ynska  stwierdzila, i i  w sesji uczestniczy 19 radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejrnowane decyzje bedq prawornocne. (Nieobecni: radna Pani Aneta 
tosiewicz, radny Pan Boguslaw Szpytma) 

Lista obecnogci radnych na sesji stanowi zaL nr 1 do protokolu. 
Wykaz giosowari radnych podczas sesji stanowi zal. nr 2 do protokdu. 

3. Wyb6r sekretarza sssji. 
Na sekretarza sesjl Przewodniczqca Rady Pani Elzbieta t y ty l i ska  zaproponowata radnego Pana 
Piotra Brylg. Pan radny wyrazit zgodt:. Innych kandydatur nie zgtoszono. 

Poddano pod glosowanie kandydaturg Pana Piotra Bryty. 
Glosowanie: za - 19, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Radny Pan Piotr  Bryta zostat powotany na sekretarza obrad. 

Glos zabrat radny Pan Adam Kwas: 10 stycznia br. zrnart Czestaw Pawet Dutka, dlugoietni 
nauczyciel Liceurn 0golnoksztatcqcego w Ktodzku, nasz wychowawca, cztowiek odwainy, wielki 
hurnanista, p6iniejszy Rektor Paristwowej Wyiszej Szkoty Zawodowej w Watbrzychu, doktorant 
i profesor Uniwersytetu Wroctawskiego i wyktadowca Poiitechniki Wroctawskiej. Wywarl na nas 
zainteresowanych hurnanistykq wielkie wraienie. Byt to cztowiek odwainy, w grudniu 1970 roku 
oirnielil siq powiedziei, ze i l e  sig dzieje, kiedy Polak strzela do Polaka. Opowiadal narn 
o ernigrantach, o akowcach wigzionych we Wronkach, o literatune, kt6rej byt pasjonatem. Uczyl nas 
odpowiedzialnoSci za stowo i uczciwokci intelektuainej. Zaganial do oglqdania teatru teiewizji, 
jefdziligrny z nirn na spektakie, dyskutowalisrny na r6ine tematy. Byl tez sportowcem, szachistq. 
Prositbyrn Szanownych Pahstwa o uczczenie rninutq ciszy lego parnigt. W Ktodzku nie przebywat od 
40 lat, ale ma tutaj swoich wychowank6w i rnogg Go Smiato nazwaC: moirn nauczycielern. Dzigkuje 
bardzo. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta i y ty i r ska  poprosita wszystkich o powstanie i zarzqdzita 
rninutg ciszy, aby uczcit pamiqC zmartego Czestawa Pawta Dutki. 

W dalszej czgici obrad Przewodniczqca Kornisji Skarg, Wniosk6w i Petycji Pani Teresa Ludwln 
zwr6cila sit: z proibq o wprowadzenie do porzqdku obrad dw6ch projektow uchwat tj.: 

Projektu uchwaly na druku nr 124 w sprawie przedtutenia terrninu rozpatrzenia skargi na 
postgpowanie Burrnistrza Miasta Ktodzka. 
Projektu uchwaly na druku nr 125 w sprawie przekazania skargi wedlug wtakciwodci. 

Przewodniuqca Rady Panl Elzbieta t y tynska  poddata pod gtosowanie wprowadzenie zrnian 
w porzqdku obrad polegajqcych na wprowadzeniu do porzqdku obrad ni ie j  wymienionych projektow 
uchwat: 

Projektu uchwaly w sprawie przedluienia terrninu rozpatrzenia skargi na postgpowanie 
Burrnistrza Miasta Klodzka, druk n r  124. 

Glosowanie: za - 19, ptzeciw - 0, wsttzymalo sie - 0. 
Projekt  uchwaly na druku nr 124 zostal  wprowadzony d o  porzqdku obrad w punkcie nr 10. 

Projektu uchwaly w sprawie przekazania skargi wedlug wta2ciwosci, druk nr 125. 
Glosowanie: za - 19, przeclw - 0, wsttzymalo sie - 0. 
Projekt  uchwaty na druku nr 125 zostal wprowadzony do  porzqdku obrad w punkcie nr 11. 



m d ~ k  obrad DO dokonanvch zrnianach ~rzedstawia sie naste~uiaco: 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
3. Wybdr sekretarza sesji. 
4. Przyjecie protokotu z obrad XV i XVI sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
5. Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Klodzka z pracy rniedzy sesjarni. 
6. Przyjecie planbw pracy komisji stalych Rady Miejskiej w Klodzku na rok 2020: 

6.1. Przyjgcie planu pracy Komisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i h d u  
Przestrzennego na 2020 rok. 
6.2. Przyjecie planu pracy Kornisji Rewizyjnej na rok 2020. 
6.3. Przyjecie planu pracy Kornisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Pubiicznego na rok 2020. 

7. Podjecie uchwaty w sprawie zezwolenia na nieodpfatne wykorzystanie herbu Miasta Ktodzka 
w celu umieszczenia go na odznace parniqtkowej, odznace rozpoznawczej oraz proporczyku 
Wojskowej Kornendy Uzupetnieli w Ktodzku, druk nr 121. 

8. Podjecie uchwaty w sprawie wyraienia zgody na zawarcie urnowy dzieriawy nieruchornoici 
grninnych na czas dlutszy ni t  3 lata w trybie bezprzetargowyrn, druk nr 122. 

9. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany uchwaty w sprawie zasad sprzedaiy lokali mieszkalnych 
stanowiqcych wlasnokt Grniny Miejskiej Ktodzko, druk nr 123. 

10. Podjecie uchwaty w sprawie przedtuzenia terminu rozpatrzenia skargi na postgpowanie 
Burrnistrza Miasta Ktodzka, druk nr 124. 

11. Podjecie uchwaty w sprawie przekazania skargi wedlug wlaiciwoici, druk nr 125. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
14. Sprawy rdtne. 
15. Zakoriaenie sesji. 

4. Przyjgcie protokotu z obrad XV i XV I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
Protokdy zostaty przedtoione radnyrn. Uwag do protokotow nie zgkszono. 
Protok& z XV sesji oraz protok6t XVI sesji Rady Miejskiej w Klodzku, zostaty przyjete. 

5. Sprawozdanie Burmlstrza Miasta Ktodzka z pracy mlgdzy sesjami. (Zal. nr 3) 
Uwag i zapytali do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanle zostalo przyjete. 

0 godz. 11 :I 0 - na sesje pnybyl radny Pan Boguslaw Szpytma. 

6. Przyjecle planiw pracy komlsji stalych Rady Miejsklej w Ktodzku na rok 2020: 

6.1. Przyjecie planu pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowlska I Ladu 
Przestrzennego na 2020 rok. (Zal. nr 4) 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Plan pracy zostal przyjqty. 

6.2. Przyjqcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2020. (Zal. nr 5) 
Glosowanie: za - 20, ptzeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Plan pracy zostat przyjety. 

6.3. Przylqcie planu pracy Komisji Spraw Obywateiskich i Porzqdku Publicznego na rok 
2020. (Zal. nr 6) 
Gtosowanie: za - 20, ptzeciw - 0, wstmymalo sie - 0. 
Plan pracy zostat przylqty. 

7. Podjpcie uchwaly w sprawie zezwolenia na nieodplatne wykorzystanie herbu Miasta 
Ktodzka w celu umieszczenia go na odznace pamiqtkowej, odznace rozpoznawczej oraz 
proporczyku Wojskowej Komendy Uzupetnien w KCodzku, druk nr 121. (Zal. nr 7) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony radnyrn. 



Ptzewodniczqca Rady Pan1 Eltbieta iytyirska poprosita merytorycznq Kornisje o ptzedstawienie 
opinii do projektu uchwaty. 

Przewodniuqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinforrnowal, i e  Kornisja wnioskuje 
o przyjecie projektu uchwah na druku nr 121, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyirska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zezwolenia na nieodpbtne wykorzystanie herbu Miasta Ktodzka w ceiu urnieszczenia go na odznace 
pamiqtkowej, odznace rozpoznawuej oraz proporczyku Wojskowej Komendy Uzupehieh w Ktodzku, 
druk nr 121. 
Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstrzymalo si.$ - 0. 
Uchwala zostata podjeta I otrzymala numer XVII/123/2020. (Zal. nr 8) 

8. Podjecle uchwaly w sprawie wyraienia zgody na zawarcie umowy dzlertawy 
nleruchomoici gminnych na a a s  dluiszy n i i  3 lata w trybie bezprzetargowym, 
druk nr 122. (Zal. nr 9) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczga Rady Pani Elibieta tytyirska poprosila rnerytoryczne Kornisje o przedstawienie 
opinii do projektu uchwaty. 

Zastqpca Przewodniczqcego Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Ladu 
Przestrzennego Pan Jacek Kubicki poinformowat, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu 
uchwaty na druku nr 122, bez poprawek. 
W imieniu Przewodniczqcej Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pan Damian Slak 
poinforrnowat, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 122, bez poprawek. 

Glos zabral radny Pan Boguslaw Szpytma: Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwoici - Zjednoczona 
Prawica ma cztery pytania: Za jakq kwote dzieriawirny? Czy jest w umowie r n o i l i w o ~ ~  
poddzierzawiania i za jakq kwote oraz na jakich zasadach? lak  bedzie wygiqdata sprawa podatkow 
od tej nieruchorno6ci7 Jakich zyskdw spodziewa sic grnina w zwiqzku z tyrn poddzierzawieniern? 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Mlchal Piszko poinforrnowal, i e  na zadane pytania udzieli odpowiedzi 
na p i h i e .  

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyirska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
wyratenia zgody na zawarcie umowy dzieriawy nieruchomojci grninnych na czas dlutszy n i t  3 lata 
w trybie bezprzetargowyrn, druk nr 122. 

Glosowanie: za - 16, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Uchwala zostata podjeta i otrzymala numer XVII/124/2020. (ZaL nr 10)  

9. Podjecle uchwaky w sprawie zmlany uchwaly w sprawie zasad sprzedaiy lokali 
mieszkalnych stanowi@cych wlasnost Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 123. (Zal. nr 11)  
Projekt uchwaly zostat przedtotony radnym. 

Glos zabrat Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko, kt6ry zgtosit autopoprawke do projektu uchwaty 
na druku nr 123. W 5 1, ktory wprowadza zmiany w Uchwale nr VI/37/2019 w sprawie zasad 
sprzedaiy lokali rnieszkalnych stanowiqccych wtasnost Gminy Miejskiej Ktodzko, wprowadza sig 
nastepujqce zrniany: w pkt 1 podpunkt 4 jest podane: ,,30°/o przy zaptacie jednorazowej, jezeli 
najernca wstqpil w stosunek najrnu w okresie krotszyrn n i i  10 lat przed ztoieniem wniosku, 
a budynek w ktbryrn znajduje sic lokal ma standard niiszy n i i  okretlone w pkt 3", a zapis powinien 
brzmiet: ,,7O0/0 przy zaptacie jednorazowej, jeieli najernca wstwit w stosunek najrnu w okresie 
krotszym niz 10 lat przed ztoieniem wniosku, a budynek, w ktbryrn znajduje sie lokal ma standard 
niiszy n i i  okreilone w pkt 3". Burmistrz Miasta poinformowat, t e  autopoprawka zostata przyjeta 
przez rnerytoryczne kornisje. 



Przewodniczqca Rady Panl Elibieta i y t yhska  poproslla merytoryczne Komlsje o przedstawlenie 
oplnil do projektu uchwaly. 

Zastgpca Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowlska i ladu 
Przestrzennego Pan Jacek Kubicki poinformowal, i e  Komisja wnioskuje o przyjgcie projektu 
uchwaly na druku nr 123 wraz z autopoprawkq, bez poprawek. 
Zastgpca Przewodniczqcej Kornisji Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pan Adam Kowalski 
poinformowal, f e  Komisja wnloskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 123 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta ~ y t y n s k a  poddala pod glosowanie przyjqcie autopoprawki 
zgloszonej przez Burmistrza Miasta do projektu uchwaly na druku nr 123. 
Glosowanie: za - 16, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Autopoprawka zostala przyjeta. 

Przewodniuqca Rady Panl El ib ieta ~ y t y h s k a  poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
zmiany uchwaty w sprawie zasad sprzedaiy lokali mieszkalnych stanowiqcych wtasnok Gminy 
Miejskiej Klodzko, druk nr 123 wraz z autopoprawkq. 
Glosowanie: za - 16, przeciw - 4, wstrzymalo sie - 0. 
Uchwala zostala podjeta i otrzymaki numer XVII/ l25/2020. (Zal. nr 12 )  

10. Podjecle uchwaly w sprawle przedluienla termlnu rozpatrzenla skargl na 
postgpowanie Burmistrza Mlasta Klodzka, druk nr 124. (Zal. nr 13)  
Projekt uchwaly zostal przedtotony radnym. 

Uwag i zapytali do projektu nle stwlerdzono. 

Przewodniczga Rady Panl El ib ieta t y tyhska  poddala pod glosowanie podjgcie uchwaly w sprawie 
przedtuienia terminu rozpatrzenia skargi na postepowanie Burmistrza Mlasta Klodzka, druk nr 124. 
Glosowanie: za - 18, przeciw - 1, wstrzymalo sie - 1. 
Uchwala zostala podjpta i otrzymala numer XVII/126/2020. (Zal. nr 1 4 )  

11. P o d j ~ c i e  uchwaly w sprawie przekazania skargl wedlug wlaScIwoSc1, druk nr 125. 
(Zal. nr 15 )  
Projekt uchwaly zostal przedlozony radnym. 

Uwag I zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl El ib ieta ~ y t y r i s k a  poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
przekazania skargl wedtug wlaiciwoici, druk nr 125. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Uchwala zostata podjqta I otrzymala numer XVII/127/2020. (Zaf. nr 1 6 )  

0 godzinie 11:35 - na sesje pnybyla radna Pani Aneta tosiewicz. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

Sekretarza obrad Pan Plotr Bryla odczytanie treici interpelacji i odpowiedzi na interpelacje jakie 
wptyngty do biura Rady Miejskiej w okresie miqdzy sesjami: 

Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartczaka z dnia 30.12.2019 r. (Zal. nr 1 7 )  
Odpowiedi Burmistma Mlasta (znak: WO.II.0003.29.2019) na interpelacje radnego Pana Stanislawa 
Bartczaka z dnia 30.01.2019 r. (Zal. nr 18) 
Interpelacja radnego Pana Stanislawa Bartczaka z dnia 30.12.2019 r. (Zal. nr 19 )  
Odpowiedz Burrnistrza Miasta (znak: WO.I1.0003.30.2019) na interpelacjg radnego Pana Stanistawa 
Bartczaka z dnia 30.12.2019 r. (Zal. nr 20)  
Interpelacja radnego Damiana ~ l a k a  z dnia 09.01.2020 r. (Zal. nr 21) 
Odpowiedi Burmistrza Miasta (znak: WO.II.0003.1.2020) na interpelacje radnego Pana Stanislawa 
Bartczaka z dnia 09.01.2020 r. (Zal. nr 22). 



Glos zabral radny Pan Bogusfaw Szpytma: Marn dwa zapytania do Pana Burrnistrza i jedno do 
Pana ~ l a k a .  Panie Burrnistrzu taki quiz dla Pana, zacytuje: ,,Dostep do mtyna od rnornentu jego 
zakupu przez powoda czyli Pana Nowickiego zawsze byt ograniczony dla cieiarowek o rnasie 
calkowitej do 30 ton i dzialania Grniny Miejskiej Ktodzko nigdy tego stanu nie zmienity". OczywiScie 
r z e u  dotyczy sprawy pornigdzy Grninq Miejskq Klodzko a Firrnq HERT. I drugi cytat: ,,Zarnkniecie 
mbna, byta to  autonomiczna decyzja powoda, ktory wykorzystal pretekst w postaci czasowego 
zamkniecla drogi do rntyna, do zlikwidowania dziatalnoici i obciqtenia skutkarni swojej decyzji Grniny 
Miejskiej Klodzko". Trzecl cytat: ,,Dziatania Grniny Miejskiej Klodzko nie cechowala bezprawnoit, 
albowiem byly one podjete w sprawie poiepszenia tycia mieszkaric6w grniny jak i samego powoda." 
Chcialem Pana zapytat skqd pochodzq te cytaty? 

Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Nie wiem Panie radny. 

Radny Pan  Boguslaw Szpytma: Panie Burrnistrzu, t o  s q  Pana stowa, ktore w Pana imieniu ztotyt 
pelnornocnik w odwotaniu, w apelacji. Zaakceptowat je  Pan. Jest t o  stanowisko Grniny, rozumiem 
Pana, bo Pan prowadzi sprawg. Przyznaje Pan tutaj absoiutnie, t e  zawsze stanowisko Gminy bylo 
zgodne z prawern. Tak twierdzi pelnornocnik, kt6rego Pan upowatnit do tego. Byii Swiadkowie na 
sprawie, splsali t e  slowa. Swiadkowie procesu, a nie Swiadkowie w procesie. To tylko tyle, teby byta 
jasnoS6, jak to  na dwa sposoby rnotna interpretowat. Na zewnqtrz inaczej, a na rozprawie inaczej. 
Drugie pytanie Panie Burrnistrzu: Cry kaidy obywatel, mieszkaniec Klodzka bedzie m6g1 wynajqt 
auto za 256 z l  brutto rnleslecznle, te j  klasy, ktore Pan wynajrnuje? 

Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Odpowiadajqc na 
pierwsze i drugie pytanie. To co Pan zacytowal jest wyrwane z kontekstu. Ouywilicie bylo to  napisane 
przez petnornocnlka Gminy Miejskiej Klodzko razern z pelnomocnikiern, ktbrego Pan zatrudnit jeszcze 
za swojej kadencji i zaplacil petnornocnikowi z gory za dwie instancje. Chwytarny sig wszelkich 
motliwych sposob6w, aby uciec od wyptaty odszkodowania dia firmy prywatnej. Gdyby nie Pahskie 
dzialania i postepowanie w latach: 2010, 2011, 2012 i 2013 nie byloby dzisiaj tej  sprawy, tego 
problemu I groiqcego narn odszkodowania. Kaidy probuje sig bronit jak rnoie, na wszelkie rnotliwe 
sposoby, a przede wszystkim, jetell chodzi o tak duze kwoty w odszkodowaniu, bo wszyscy tu rnarny 
SwiadomoSk tego, t e  jakakolwiek kwota odszkodowania w rarnach tego procesu bqdzie obciqiala 
budiet  Gminy Miejskiej Klodzko i za te pieniqdze, kt6re potencjalnie postanowienie-wyrokiern Sqdu 
I1 instancji, rnoze I - nie wiern jak to  sig potoczy, bo 16 marca rnarny rnyile, i e  j u t  ostatniq rozprawe 
I1 instancji - bgdzie z uszczerbkiem dla Grniny Miejskiej Klodzko. Za te pieniqdze z potencjalnego 
odszkodowania nie wybudujemy jakiejS inwestycji, nie zrealizujerny jakiegoi zadania. Odpowiadajqc 
na drugie pytanie, jeiel i  Pan jest zainteresowany takq dzierzawq, to zapraszarn bardzo. 
WczeSniej w interpelacjach odpowiedziatern Panu radnernu, jasno i doktadnie jak wyglqdalo 
korzystanie z pojazd6w slutbowych. I wie Pan, z liczbarni i argurnentarni w tych odpowiedziach nie 
ma z czyrn polernizowat. Kazdy z nas bedqc burmistrzern rnusi korzystak z pojazdu stuzbowego, 
a kwoty, kt6re zostaty przedstawione w tych odpowiedziach, jasno pokazuja, i e  Burmistrz Piszko 
z zespotern jest tatiszy o kilkaset procent niz Pan. 

Glos zabral radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Panie Burmistrzu, 
nie przernawia to do rnnie, i e  Pan pisze co innego do Sqdu, a co innego rn6wi na zewnqtrz. Ja nie 
rn6wig tutaj w kontekkie swojej obrony. Boguslaw Szpytma jest radnym, ma teraz zupelnie inne 
zadania. To nie o t o  chodzi. W ten sposbb bardzo Pan szkodzi grninie, wysytajqc takie sprzeczne 
sygnaty, bo to co Pan sklada przed Sqdem jest objete klauzulq prawdy, prawdornownoSci, nie rnoie 
Pan rn6wiC nieprawdy, a wiec prosze sie rowniei z tyrn l i ay t .  To nie ja jestem zainteresowany 
wynajrnern aut, ale obywatele. Pewnie zgloszq sig do Pana chetni. To rozpropagujerny te inforrnacje, 
ze chgtni bedq mogli wynajqk za 256 z l  brutto, samochbd klasy wytszej. To jest bardzo atrakcyjne. 
To jest durnpingowa cena. Zobaczyrny, co na t o  Urzqd Regulacji Cen. Sprawa rozwojowa. I pytanie 
do Pana ~ l a k a  w zwiqzku z Pana interpelacjq. Dzigkujs, i e  Pan przypornina o rnoim istnieniu na 
kaidyrn rniejscu, wszedzie Pan widzi Szpytrne, to jest budujqce. To znauy, ze ciqgle jestern gdziei 
w obiegu. Czy wie Pan ile sp6tka JM PARK zaptacita podatku do Urzgdu Miasta? 

Radny Pan Damlan Slak: Wystqpie ze stosownq interpelacjq. 

Radny Pan Boguslaw Szpytma: Czyli nie wiedzial Pan piszqc to  pisrno, zarzucajqc mi  uszczuplenie 
budietu czy tez szkody dia budietu. Prosze sic dowiedziet. Nie chce na sobie skupiat uwagi, bo to  



nie o to chodzi, ale tutaj wielu z Paristwa, nie wszyscy, ale wielu pr6buje na rnnie skupiat uwagg. 
Chcg cog okwiadczyt, r6wniez na piSrnie ztoig to oiwiadczenie, na razie ustnie. 
W tyrn rnornencie Przewodniuqca Rady Panl Elibieta Zytyhska poprosita radnego o zloienie 
ojwiadczenia w punkcie 13 porzqdku obrad. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma wyrazit zgodg na wygloszenie 05wiadczenia w punkcie 13 porzqdku 
obrad. 

Gtos zabral Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Odnoszqc sig 
do wypowiedzi Pana radnego Szpytrny. Czy Pan sugeruje mi jakieS klarnstwo procesowe? 
Czy wprowadzanie Sqdu I i I1 instancji w btqd? 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Nie. Sugerujg, i e  mbwi Pan prawdg przed Sqdern. Absolutnie. 
100% prawdy. 
Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: Sugeruje Pan, ze rnowip nieprawde gdziekolwiek indziej poza 
Sadern? To chce Pan zasugerowat? 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, to w olwiadczeniu, jeieli 
rnozna. 

Gtos zabral radny Pan Stanislaw Bartczak: Pani Przewodniuqca, Szanowna Rado. Panie 
Burrnistrzu, slucharn co do sprawy rnlyna, te roine interpretacje, a r6wniet z Pana strony - 
jednoznacznie Pan stwierdza, i e  zadluienie grniny z tytulu mlyna ciqzy tylko i wylqcznie na Panu 
radnyrn Szpytrnie. Chcialbyrn zadat Panu pytanie: Czy nie uwata Pan, t e  powodern calej tej sprawy 
I czy nie powinno sip przyjrzet Staroic~e, ktory to nie urnieicil w pozwoleniu jako strony Pana 
Nowickiego? To rnogtoby wyharnowat caw proces reallzacji tej inwestycji. Czy Pan si? ternu pnyjrzal? 
Takq decyzjg rnarn z 25 pafdziernika 2016 r., gdzie jednoznacznie wyraza sig Wojewoda poprzez 
odpowiednie organy, t e  zostalo zlarnane prawo - tak doslownie jest to napisane, wiec czy nie warto 
sig przyjrzet najpierw tej sprawie, kto najpierw rozpouqk zadluienie grniny w sprawie rnlyna? 

Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: Panl Przewodniczqca, Wysoka Rado. Bardzo cietko jest mi sig 
odnieSC do pytania radnego Pana Bartczaka. Po pierwsze. Tq kwestis bsdzie rozstrzygal Sqd 
I1 instancji, ale ja Panu zwr6cg uwagp na taka jednq podstawowq rzecz. Grnina Miejska Klodzko jako 
podrniot praw i obowiqzk6w, jako aparat urzadniczy wyposazony w urzpdn1k6w znajacych sip na 
prawie, w rnornencie, w kt6ryrn otrzyrnuje pozwoienie na budowg, anaiizuje ten dokument od swojej 
strony i jeteii dostrzega pewne uchybienia organu adrninistracji architektoniuno-budowlanej, to 
zwraca sig t e i  do tego organu, aby cala procedura zostata przeprowadzona dobrze. Wczeiniej bylo 
pytanie o Minieuroland. Panie radny Szpytma, nikt 5 grudnia 2014 roku, jakikoiwiek inny burmistrz 
w tyrn kraju, gdzie wie o tyrn, t e  30 listopada przegral wybory, a 8 grudnia bgdzie zaprzysipiony 
nowy burrnistrz, nie podpisuje w formie aktu notarialnego urnowy, ktora w rnojej ocenie jest 
niekorzystana dia grniny i w ocenie katdego innego prawnika. Jeieli pozwala sig podrniotowi 
prywatnernu na zaciqgnigcie kredytu w wysokosc~ 826 000 zt na hipotekg nieruchornogci grninnej, to 
ja teraz zadarn Panu odwrotne pytanie dotyczqce sarnochodu. To rnoze jakis inny ktodczanin 
zwr6cilby sig wtedy do Pana o to, teby zabezpieczyt mu Pan kredyt na rniiion ztotych na budynku 
Ratusza? 

Radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Panie Burrnistrzu, oczywi8cie1 
t e  byrn porgczyt, jeieli by ten kt05 wzbogacit np. ten teren o dodatkowe 5 rniiionbw zlotych. Prosze 
Pana, ta ziernia jest teraz warta co najrnniej o 3 rniiiony wigcej. Przekroczyla trzykrotnie kwotg 
porgaenia. Ciqgle jest Pan wlascicielern tego wszystkiego, infrastruktury, studni, kanalizacji, 
wszystkiego co tam jest. Budynku, kt6ry jest wart 1,5 miliona zlotych. Ciqgle jest Pan wlaScicielern, 
Pan tylko dzieriawi ziernlp, ale rozurniern, t e  to sq skornplikowane rzeczy i trudno je rzeczywikcie 
tlurnaczyt. Oczywikcle, t e  grnina powinna rpczyt wtedy, kiedy widzi interes. Jeieli do rniasta, do tego 
parku przyjeidza rounie 150 tysigcy ludzi, to przepraszam, ale nie powiern kto blokowatby t q  rzecz. 
Nlkt nie zapytat przedsigbiorcy czy potrzebna jest pornoc. Tyiko pytacie Paristwo od razu gdzie go 
ukarat, gdzie go ztapat. Nikt o to nie wystqpil. Ludzie wsp6lczujq. Zaktadajq r6inego rodzaju 
fundacje, a z grniny, kt6ra ma 150 tys. turystow - to sq dane statystyczne z Urzgdu Skargowego - 
to jest hahba dla rnnie, a zarzuca slg niegospodarnoit. Jaka niegospodarnott? Ma Pan rnajqtek 
prawie 5 rnin wytszy ni t  Pan oddat. To byta ziernia roina, rnial Pan 2 tysiqce ztotych rounego podatku 



rolnego od 2 hektarbw. Teraz sq to dziesiqtki, jezeli nie ponad 100 tys, ztotych podatku, ale to sq 
trudne sprawy dla kogoi kto urzgduje. 

Burmistrz Miasta Pan Mlchal Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Pan Szpytrna mija sig tu 
bardzo mocno z prawdq. Tak najnormalniej w iwiecie klamie w tyrn rnomencie. Z jakiego tytulu 
Grnina Miejska Klodzko jest wtaicicielern nieruchomoici, kt6re zostaty wybudowane na tyrn obiekcie? 
Nikt tutaj nie kwestionuje tego, i e  Minieuroland jest c~ekawq atrakcjq turystycznq. Jest ona r6wniei 
przez Gming Miejskq na chwile obecnq wspierana. Mamy wsp6lpracg z t p  instytucjq. Wystarczy wej i t  
na strong internetowq Urzedu Mlasta w Klodzku i zobaczyd jak odsylarny do Minieurolandu, 
wymieniamy sig inforrnacjarni, wymieniamy sig ulotkami reklarnowyrni, jest t e i  prornocja w tym 
aspekcie i nikt tutaj z tego tytutu nie kwestionuje tego, i e  Minieuroland dobrze funkcjonuje i wszyscy 
sig z tego tytulu cieszyrny, ale to co Pan zrobit w 2014 roku, poczynajqc od 2012, to to j u i  jest mocno 
dyskusyjne, poniewaz zgodnie z 6wczeinie obow~qzujqcymi przepisaml i z postanowieniem Sqdu 
Wydzialu Karnego w Ktodzku - bylo jasno i deklaratywnie naplsane, ze powinien Pan zastosowat inny 
tryb ustawowy. Nie ustawg o gospodarowaniu nieruchomokiami, a ustawa w trybie partnerstwa 
publiczno-prywatnego. To sig juz wydarzylo, hipotekq marny obciqzon@ nieruchomoit gminnq. Jezeli 
chodzi o cene nieruchomoici, tak jak Pan tu opowiada, i e  jest ona warta rniliony - Na jaklej podstawie 
Pan tak twierdzi? Na podstawie zapis6w w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego? 
Wie Pan jaka tam jest przewidzlana funkcja? A skqd ma Pan wiedzg np. gdyby gmina mogta sprzedae 
t q  nieruchornoiC pod jaki i  zaklad produkcyjny, pod fabryke, czy jeszue inny budynek, ktdry tez 
przynosilby dochody z tytulu podatku od nieruchornoici, a lokalizacja, o kt6rej rozrnawiamy przy 
drodze wojewbdzkiej, blisko drogi krajowej jest bardzo dobrq lokalizacjq i obszar ten jak wszyscy 
wierny iwietnyrn rnlejscem na r6znego rodzaju inwestycje. Przypuszczam, i e  jeieli Gmina Miejska 
Ktodzko bytaby w dyspozycji tego gruntu i ten grunt bytby wolny od tych obciqieri, mogtaby ten 
grunt wystawit na przetarg i pewnie kilka milionow zlotych wptynetoby do budzetu z tego tytutu. 
Malo tego, nieruchomoOC naprzeciwko siedziby Minieurolandu, u y l i  teren utwardzony na kt6ryrn 
parkujq samochody jeszcze w 2013 roku, albo 2014, otrzymal warunki zabudowy od Pana 
Burmistrza, gdzie byta moil iwoit - w ramach tych warunk6w zabudowy - postawienia obiektu 
handlowego typu market. To Pan, Panie Burmistrzu, Panie Radny, zrnieniat t q  umowe z 2012 roku 
trzema aneksarni. Nie dostmegat Pan tego i nie wiedziat Pan tego, ze interes w tych umowach 
powinien bye zabezpieczony. Chcialern sic t e i  Pana zapytat za czyje pieniqdze zostata tam 
doprowadzona woda? Przepraszarn - odwiercona studnia. Za pienipdze osoby prywatnej, kt6ra jest 
dzieriawcq, czy za pleniqdze grninne? Z drugiej strony, to Pan chyba niedokladnie czytal umowg, bo 
nie wie Pan, ze w mornencie, w kt6rym kt6rykolwiek inny burmistrz zdecydowalby slg wypowiedziet 
te urnowe, to wszystkie naklady jakie poniost tam dzierzawca bgdzle musiala mu zwr6cit Grnina 
Miejska Ktodzko. Pytanie jest: Czego wlaicicielem jest Gmina Miejska Ktodzko? Bo na pewno nie 
budynk6w i na pewno nle ma tytulu prawnego do obiektbw tam znajdujqcych sic, 

Radny Pan Bogustaw Szpytma: Panie Burmistrzu, ponitej Minieurolandu ma Pan - marn dane 
sprzeda kilku lat, nie sprawdzatem ich - 2,6 hektara. Dlaczego przez 5-6 lat nie sprzedat Pan tego 
pod fabryke. Idealnie nadajqca sig lokalizacja. Kilka milion6w moina zarobit. Dlaczego Pan tego nie 
zrobil? SzeiC lat, dwa hektary rolne, w bardzo dobrej lokalizacji - jak Pan powiedzial. Zaproimy szefa 
Minieurolandu niech sig wypowie jak wyglqda wsp6tpraca. Bardzo chgtnie go poslucham. Niech powie 
jak miasto wspiera Minieuroland. Przekaie zaproszenie Panu Ptaszkiewlczowi. 

Przewodniczqca Rady Miejskiej Pani El ib ieta ~ y t y t i s k a :  Nie ush/szeliirny czego wlaicicielem jest 
Gmina. 

Radny Pan Bogudaw Szpytma: Wszystkiego, bo teren jest dzierzawiony. To, i e  zostat 
wyposaiony, to jest lnna sprawa, ale gmina jest wtaiclcielem wszystkiego co jest nabudowane. 
Oczywiicie chyba nie rniniatur, bo wydaje mi sie, i e  ich nie, to raczej kwestia prawna, ale calej 
infrastruktury. Infrastruktura sig amortyzuje i jeieli nawet jest na 40 lat, to ona bgdzie dawno 
splacona. 

Przewodniczqca Rady Miejskiej Pani El ib ieta ~ y t y t i s k a :  lednyrn slowem jestekmy bogaci Panie 
Burmistrzu. Pan Burmistrz chcial to skomentowad, bardzo proszc. 



Burrnistrz Miasta Pan Michat Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Kolejne niegcisloici, 
pblprawdy i ktarnstewka w Pan wykonaniu Panie radny. M6wi Pan o tyrn terenie, ktory jest za 
Minieurolandern. Kaidy kto tam pojedzle zobaczy poziorn nachylenia tego terenu, to jest zupetnie 
inny teren, jeieli chodzi o teren, na ktoryrn jest Minieuroland, ~ e b y  sprzedat ten teren potencjalnemu 
inwestorowi, to trzeba przygotowat dokumentacje pianistycznq. Zostato uchwalone w zesztym roku 
Studium, ktore przewidziaio dia tych teren6w funkcje przemyslu larnanego na uslugi. Bedzie tam 
sporzqdzany plan zagospodarowania przestrzennego i jak bedzierny rnieli w pelni przygotowanq t q  
nieruchornoii:, takte uzbrojonq, skornunikowanq, to bedzierny rnogii wystawit t q  nieruchornoii: na 
sprzedai. lak  sig pojawi oczywiicie chgtny zainteresowany przedsiebiorca. Nikt tutaj w tej grninie, 
ani jar ani rnoi pracownicy nie sq zadnyrni przeciwnikarni funkcjonowania Minieurolandu. Wsp6lpraca 
sig dobrze ukiada w takich rnotiiwoSciach jakie rnarny, ale to Pahska wina w tym, i e  jeieli chodzi 
o konstrukcje prawnq jakq Pan zastosowat przy tej inwestycji - ona byla karkotornna i w rnojej ocenie 
- to rnoje prywatne zdanie - ona powinna znalezt sw6j final w organach Scigania, ale wyszlo tak jak 
wyszto, bo to nie ja na bilbordach iciskarn reke Prokuratora Generalnego Pana Ministra Ziobry. 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Bartczak: Pani Przewodniczqca, Szanowni Palistwo Radni. Panie 
Burrnistrzu, odnoszqc sig jeszcze do sprawy rntyna - tu zwracam sig do Pana z prosbq i rnam nadzieja, 
i e  Panstwo radni poprqrnojq proSbe - w zwiyku z tyrn, ze sprawa rntyna jeszcze nie jest zakoliczona, 
a rnarny decyzje I uzasadnienie Sqdu co do ztarnania prawa i nie ujqcia Pana Nowickiego w pozwoieniu 
na tq inwestycjg, wigc bardzo byrn prosil, aby Pana radnego Szpytrng jednogtoSnie nie oznaczat jako 
winnego, bo zgodnie z t q  decyzjq z 25 paidziernika 2016 r. okazat sig moie, ze grnina rnoie bgdzie 
rnogla, bedzie rniala motliwoSt, wystqpit o odszkodowanie od Starosty, za t q  caiq sprawg 
inwestycyjnq. Bardzo prosze wstrzyrnat sie od jednoznacznego obwiniania, bo jednak rnirno wszystko 
nle rnarny jeszcze kolicowych wyrok6w Sqdu. 

Przewodniczqca Rady Miejskiej Panl El ib leta iy ty i rska:  Dosyt druzgocga perspektywa. 

Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Daiej bede twierdzit i nikt 
mnie od tego nie odwiedzle, bo nie ma zadnych racjonainych argurnent6w ku ternu, zeby nie 
twlerdzii:, iz za caw ten balagan, za t q  sprawe z mlynern odpowiada byly Burrnistrz Boguslaw 
Szpytrna, kt6ry w 2010 roku rozpoczql tq sprawe, probowal negocjowat z HERT dokladnie w 2012 
roku przed referendum. Nie doszto do iadnych ugbd negocjacyjnych. Ja r6wniei probowatem 
prowadzit rozrnowy negocjacyjne w 2015 roku i prowadzilern je z Panern Nowickim z firrnq HERT. 
Niestety one tez nie doszty do skutku migdzy innyrni z tego powodu, i e  Pan Boguslaw Szpytrna jako 
osoba prywatna zawiadornita Prokurature, i e  dziatam niezgodnie z prawern, co oczywiicie tez nie 
znalazio potwierdzenia, odzwierciedlenia w jakichkoiwiek dokurnentach i w jakichkolwiek stanach 
faktycznych, bo Prokuratura urnorzyla to siedztwo. I niestety nie porozurnieiiirny sie z firmq HERT. 
Na chwilg obecnq jesteirny po I instancji, kt6ra zasqdzila narn 11 600 000 zl odszkodowania, 
zaapelowaliimy do I1 instancji i robirny wszystko, aby wybronit sig od wyp+aty tego odszkodowania. 
Zapewniarn Palistwa, ze zrobirny wszystko co jest dopuszczalne prawern, aby uniknqt 
odpowiedzialnoici i uniknqt przede wszystkirn wyplaty odszkodowania, ale nie wiern czy jest to 
rnozliwe, bo nie siedze w glowach Sqdu. To Sqd bedzie decydowal, prawdopodobnie 16 marca tego 
roku. Czy wyda wyrok? Nie wiern. Moie odiozy na painiejszy terrnin, bo jest jeszcze do przesluchania 
jeden Swiadek. Zobauyrny jak to sic potoczy. W kazdyrn razie, kaida kwota odszkodowania jaka by 
nie zapadla w rarnach tego procesu bedzie uszczerbkiern dla budzetu i bedzie uszczerbkiern dla 
obywateli, a winnyrn tej calej sprawy bgdzie urzedujqcy 6wczesny Burrnistrz Miasta Kiodzka. 

Gtos zabral radny Pan Stanistaw Bartczak: Panie Burrnistrzu, czy Pan nie uwaza, ze jezeli Pan 
Nowicki zostalby ujety jako strona w pozwoieniu i w tyrn rozporzqdzeniu wtedy zanirn inwestycja 
ruszyla, to nie bytoby w ogble sprawy? Wtedy Pan Burrnistrz nie rnbglby ruszyt z inwestycjq, a jei i i  
tak, to druga strona Pan Nowicki, gdyby byt ujety w tyrn pozwoleniu nie czekaiby p&ora roku, ieby 
zaczqk dziatat, tylko rnialby 14 albo 30 dni na odwolanle sle i wtedy nie bytoby tutaj sprawy. 
Nie ruszylaby inwestycja, poniewaz nie rn6gtby Pan Burmistrz tego zrobit, bo jest sprawa w sqdzie 
odwolawczyrn. I tak to by wygiqdalo. Proszg sie nad tyrn zastanowlt. 

Burrnistrz Miasta Pan Michal Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Ta dyskusja jest 
bezprzedrniotowa i jatowa, bo Pan radny po prostu nie rozurnie podstaw zwiqzanych z wydawaniern 



pozwoleh na budowg i nie rozurnie Pan kornpletnie funkcjonowania ustawy kodeks adrninistracyjny. 
Tego Pan kornpletnie nie rozurnie. Opowiada Pan tutaj bzdury i banialuki. 

Ad vocern radny Pan Stanislaw Bartczak: Szanowny Panie Burrnistrzu, to nie w Pana kornpetencji 
jest ocenianie u y  mbwiq bzdury czy nie. Prosze zachowat szacunek i dystans do radnego Rady 
Miejskiej, organu nadzorczego i kontrolnego. Wyrainie w decyzji pisze, i e  zlarnaniem prawa byto 
wlajnie to, i e  Pan Nowicki nie byl ujety w pozwoleniu. Odnosze sig do tego co jest napisane w decyzji 
sqdowej, w uzasadnieniu. Nie chce tutaj komentowat, bo nie jestem fachowcern od tego. Od tego sq 
sqdy i one rozstrzygnq. l a  tylko rn6wie co z czego wynikto i zadaje pytanie, czy warto sic nad tyrn 
zastanowit? Nie prowadzg tu  rozrnowy w kwestii, i e  tak zdecydowalem i tak rnusi byt. Sugeruje, bo 
tak wynika z decyzji 25 paidziernlka 2016 roku. Bardzo prosze zwracak sie do rnnie z szacunkiern, 
tak jak ja to robie w stosunku do Pana i nie obraiat rnnie w opinli publicznej, co pr6buje Pan robit 
takie w interpelacjach, odnoszqc sig, ze to nie jest interpelacja. Dla rnnie jako radnego nie jest istota., 
aby zastanawiat sit: nad nagldwkiern, tylko znaczenie ma dla rnnie odpowiedi jakiej mi Pan udzieii. 
To jest dla mnie watne. Bardzo proszg o szacunek. 

Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Na zakoliczenie bardzo 
sie ciesze, i e  Pan radny przynajrnniej jednq rzecz zrozumlal z tej dyskusji, i e  o tym co byto w tej 
sprawie zdecyduje Sad. I na tyrn zakohczrny. Poczekajmy na wyrok Sqdu Apelacyjnego w tej sprawie. 
W iaden sposob nie a u j g  sie tet  tak, i e  Pana obrazarn, jest to normalna dyskusja polityuna, ktbra 
tutaj sig odbywa rniedzy narni. I nie wyobraiarn sobie takiej sytuacjl, iebyrn rnial Pan bardziej 
obraiat. Co do pisania przez Pana interpelacji, czy Pan to nazywa interpelacja zapytaniern, to j u i  
jest tylko i wytqcznie Pana kwestia, a ja Panu udzielam odpowiedzi. 

Przewodniczqca Rady Miejskiej Pani El ib ieta i y t yhska  zarnknea dyskusje. 

13. Wnloski i oiwiadczenia radnych. 

Glos zabrat radny Pan Bogustaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu, 
Szanowni Pahstwo obecni na sesji, leszcze tylko przed oiwiadczeniem, bo to dotyuy ogwiadaenia. 
lest  wyrok Panie Burmistrzu w sprawie Starosty, t e  ztamal prawo wydajqc nieprawnie decyde. Jest 
wyrok Sqdu Adrnlnistracyjnego, wigc prosze nie rnbwit, i e  o tyrn zdecyduje ktos inny. 
Szanowni Pahstwo, jeszcze raz chcg podkreilit, i e  nie chodzi o rnnie. Ja osobiicie rnoge wiele znieit, 
ale chodzi o interes gminy. Przetytern wiele atakow bezposrednich, slownych. Co najrnniej trzy z nich 
skohczyly sip sqdowymi wyrokarni lub orzeczeniarni, w tyrn jedno wysokie odszkodowanie zaplacita 
osoba. Wszystkie osoby sq pracownikarni Pana Burmistrza - to taki przypadek akurat. I tylko 
przypornng w tyrn oiwiadczeniu, t e  ja nie pozwolg na niszczenie rnojego wizerunku. DosyC. I tu 
niestety, to o co Pan Burrnistrz dopytywal - z pewnoiciq rnoj prawnik zbada, czy slowo ,,winny tej 
sytuacji" nie zaprzecza ternu co Pan powiedzial w Sqdzie. letel i  ja jestem winien, a pisze Pan do 
Sqdu, i e  wszystko zostalo zrobione zgodnie z prawern, to przeanalizujemy co to znaczy winien i co 
to znaczy zgodnie z prawern. Nie groiq, tylko bgdg badal wszystkie tego typu ataki, bo nie byto 
iadnej winy Burrnistrza i Pan o tyrn pisze. Wszystko bylo uzasadnione. Pisze Pan, i e  to  byto dla dobra 
rnleszkahc6w Grniny Miejsklej Klodzko. A wigc wszelkie rozdiwieki w tyrn zakresie bedg iledzil 
i bed? oddawak pod rozwage Sqdu. Niestety sprawa ta, t e i  dotyczy Pani Przewodniczqcej. Pani 
Przewodniczqca z du iq  przykroSciq rnuszg stwlerdzit, i e  bodajte 9 kwietnia na konferencji prasowej 
- 35,36 rninuta te j ie konferencji - zarzuca mi Pani dzialania nieprawne, l a  t e i  bgde musial 
skonsultowat z prawnikarni te zarzuty. Podobnie Pan ~ l a k ,  wedlug rnojej wiedzy rnija sic z prawdq 
w dwbch rniejscach. Budiet nigdy nie gwarantowal tego poreczenia. To jest nieprawda. I druga rzecz, 
grnina nie stracita na tyrn, ale zyskata, co w odpowiednich wyliczeniach t e i  podkrelle. OBwiadczarn, 
i e  kaidy atak na mnie i na Grning Miejskq - bo to jest naprawde wylewanie pornyj, to nie tylko rnnie 
dotyczy, ale to dotyczy Gminy - bgdq musial kierowat na odpowiednie tory. To nie jest naprawde 
straszenie, tylko szanujmy sie. Pilnujrny s16w. Nie uderzajrny wtedy, kiedy nie wierny, i e  to jest 
zgodne z prawdq, bo rnarn prawo do tego, ieby dochodzit swego prawa. I rnarn pewnq propozycje. 
Proponuje, tebySrny dzisiaj - 30 dzieri stycznia, mote to dobra data - wyzerowali licznlk i wszyscy 
jak tu jesteirny odpulcili i zajeli sic merytorykq. W oswiadczeniu napisze tg propozycje. Dajrny 
wreszcie spok6j atakom, bo one nie stuiq nikornu. Dziekuje. 



Glos zabral Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. 
Po pierwsze, Pani Przewodniczqca na konferencji prasowej ze rnnq, powiedziala tylko i wylqcznie to  
co bylo napisane w uzasadnieniu wyroku I instancji, kt6ry wydal Sqd Okrggowy w ~widn icy .  Druga 
rzecz. Szuerze? - Nie wierzg w to  co Pan teraz rnowi o wyzerowaniu iicznikow i calej reszty, bo jest 
Pan po prostu ostatniq osoba ktbra powinna to  wypowiadak. M6wi Pan o nie atakowaniu siebie 
nawzajern, a ja przyporninam Panu, i e  to Pan zostal skazany w trybie wyborczym, w kampanii 
wyborczej w 2018 roku za to, t e  pomawial rnnie na portalu spoteczno~ciowym. Przegral Pan ten 
proces i rnusial rnnie Pan przeprosit. Najpierw niech Pan popatrzy na siebie, a poiniej odnosi sig do 
innych i prosi o wyzerowanie licznlkbw. 

Ad vocem radny Pan Boguslaw Szpytma: Mirno to ,,przyjmujg na klatg" i proszg wystudirny emocje 
i popatrzmy w przyszlogt inaczej. 

Wigcej wnloskbw i 06wiadczeh nie stwierdzono. 

14. Sprawy r6tne. 

Gtos zabral radny Pan Pawet Najda: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 2 lutego 
o godzinie 14:00 na Twierdzy bedzie zakopywana ,,kapsula czasu". Z te j  okazji mamy zrobione zdjecie 
naszej Rady wraz z Burrnistrzem. Prosze, aby wszyscy radni podpisall sig na zdjgciu i zapraszam 
w niedzielg na Twierdzg na urouyste zakopanie ,,kapsuty czasu". 

W sprawach rbznych Przewodniuqca Rady Pani Elibieta iytyhska przekazala inforrnacje od Pana 
Tomasza Kurca, kt6ra wplynt$a do Rady Miejskiej 29 stycznia br.: Jest to bardzo sympatyczna 
korespondencja z podzigkowaniami, ktorq Panstwu odczytam: ,,Niniejszyrn chcialbyrn zloty6 
podzigkowania dla lolanty Leszko - Dyrektora OPS w Klodzku, Zbigniewa Nowaka - Radnego Miasta 
Klodzko, Pana Iacka Dolaty i Pana Daniela lakubowskiego. Dzigki staraniorn tych osbb, 
a w szczeg6lnosci Radnego Zbigniewa Nowaka zostal zorganizowany transport i urnoiliwienie mi  
dotarcie do placbwki NFZ oraz ratatwienie sprawy urzgdowej. lestem osobq niepetnosprawnq i na co 
dzieh nie opuszczam swojego mieszkania. Dzieki staraniom tych ludzi miatern rnoziiwosk opuszczenia 
mieszkania, a rnieszkam na 111 pigtrze w karnienicy i zalahvienia sprawy, ktbra wyrnagala mojej, 
osobistej obecno4ci. Wobec powytszego jeszcze raz skkadam gorqce podzigkowania." 
l a  r6wniei dzigkujg Pahstwu za pomoc. Bardzo piekny gest. 

Glos zabrala radna Pani Teresa Ludwin: Chcialarn podzigkowat koledze Arrninowi laroszowi za 
pomoc uczestnikom ~ r o d o w i s k o w e ~ o  Dornu Sarnopornocy za udostepnlenie hali sportowej na 
ul.Wandy oraz wypoiyczenie pitek. Naszyrn uczestnikorn bardzo brakowato takiego ruchu fizycznego, 
sportowego. Oni sq  bardzo szczgsliwi i prosili, aby za to podzigkowat. To takie male gesty, a z tego 
sklada sip zycie os6b niepelnosprawnych. Zawsze bede dzigkowata koledze Jackowi Kubickiernu, ze 
przez tyle tat wspleral osoby niepelnosprawne. tqczyliSrny dzialania, to czgsto nie jest latwy petent, 
bo z trudnoSciami, problemami zdrowotnyrni. Wierzg w to, ze jeszcze niejeden raz bgdzierny wspblnie 
takich dzialah dokonywat. Rbwnoczeinie chciatabyrn podzigkowak koiedze Adamowi Kwasowl za 
pornoc w przygotowaniu projektu uchwaty, ktory rozpatrywalisrny w listopadzie. To byta rzeuywiscie 
taka ernocjonujqca uchwala nie tylko opozycjg, ale takze koalicje, ktbra dotyczyla przedsipbiorcy, 
t o  byla umowa cywiino-prawna. Dzigkuje, bo byty rbzne wqtpliwo$ci, a okazato sig, ze jest to prawna 
uchwata, kt6rq Pan Wojewoda przyjql. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytynska poinformowala, i e  obrady Rady sq  transrnitowane 
i utrwalane za pomocq urzqdzeh rejestrujqcych. Nagrania bgdq t e i  publikowane na stronie Biuletynu 
Inforrnacji Publicznej. 
W uzupetnieniu inforrnacji przekazanej przez Przewodniczqca Rady, Pan Burmistrz dodat, t e  w te j  
chwiii jest transrnisja online na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Grniny Miejskiej Klodzko, 
w zaktadce Rada Miejska/Transmisje Rady Miejskiej. Chcialbym tez podziekowat wszystkim, kt6rzy 
byii zaangaiowani 11 stycznia br. w akcjg sprzqtania ul. Korczaka i otoczenia. Bardzo serdecznie 
dziekuje radnyrn, kt6rzy byii na te j  akcji i dziekujg Mieszkahcom, ktbrzy sie zaangazowali w t q  
ciekawq inicjatywg. 



Gtos zabrala radna Pani Jolanta Kobak: Pani Przewodnicz3ca, Panle Burrnistrru, Wysoka Rado. 
Chcialabym podzigkowat Panu Burrnistrzowi Wiestawowi Traczowi za pomoc w dofwietleniu przejfcia 
przy ul. Spoldzielczej i ul. Witolda Pileckiego. W chwili obecnej jest t o  rniejsce dokwietlone i jeszcze 
raz bardzo serdecznie dzigkuja, i e  nasze wsp6lne rozmowy doprowadzily do tego, t e  jest dodatkowa 
lampa. 

Wigcej gtos6w nle stwierdzono. 

15. Zakohczenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punkt6w porzqdku obrad Przewodnlczqca Rady Pani Eltbleta 
iytyhska zarnkngla obrady rnowiqc: ,,Zamykam obrady XVII sesji Rady Miejskiej w Kiodzku". 

Zakohczenie sesjl nastqpllo o godz. 12:20 

Protokbl sporrqdzila: 
Aneta ~edkowska  w Klodzku 

Eltbleta Zytyhska 


